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Szám: 31-3/2023.MTSZ 

 

Emlékeztető  

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), a 

Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság épületének I. emeleti Tímár terem 

Időpont: 2023. április 04., 10.00 óra 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, (Elnök): köszöntötte elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programjait, Megállapította a határozatképességet (7 fő).  

Javaslatot tett az emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető személyére. 

A jegyzőkönyv készítőjének személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag elfogadta. 

 

1/2023 (04.04.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének személyét (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) 

elfogadta 

 

Elnök: 

 

Napirendi pont javaslatok:  

1. Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló feladatokról, 

várható rendezvényekről, eseményekről (pl. Küldöttgyűlés, Tűzoltó Napi ünnepség, 

tűzoltó börze Pilisszentivánon, tűzoltó versenyek, történelmi sírok felújítása, 10 éves 

összefoglaló, Szakmai Nap, zenekari találkozó, jubileumi évfordulók, határon túli és 

partner szervezetek delegációinak fogadása és küldése, CTIF bizottságokban való 

részvétel) (szóbeli);  

Előterjesztő: elnök 

2. A 2022. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása, 

illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elő terjesztésre javaslása (írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Alapszabály módosítási javaslat az elektronikus szavazásról (írásbeli); 

  Előterjesztő: elnök 

4. A 2023. évi módosult költségvetés és munkaterv kiegészítés megtárgyalása és 

elfogadása (írásbeli); 

  Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető, 

5. Egyebek: 

- pályázatok, adatszolgáltatás, szakmai javaslatok, súlyadó, Rösch Frigyes emlékmű, 

repterek tűzvédelme, bélyegkiállítás Tata,  

 

Egyéb módosító javaslat nem érkezett. 

http://www.tuzoltoszovetseg.hu/
mailto:office@tuzoltoszovetseg.hu
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2/2023 (04.04.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

1. napirendi pont: Tájékoztató az előző elnökségi ülést követő időszakról és az előttünk 

álló feladatokról. 

 

Elnök: tájékoztatta az elnökséget az eddigi tevékenységekről. Egy rövid tájékoztató keretében 

ismertette, hogy előkészítettük a Küldöttgyűlést ápr. 21-re, amelyet korábban már egyeztetett 

az elnökséggel. A fő témája a beszámoló megtárgyalása és elfogadása lenne, valamint az 

aktuális rendezvények, egyéb programok ismertetése. Elmondta, hogy a következő Országos 

Tűzoltó napi ünnepség Lakiteleken, a Népfőiskolán lesz ápr. 28-án, tekintettel a korábbi 

évekből kedvező visszajelzésekre és az elhelyezkedésre. Erre a napra – a mostanra 

tisztázódott megvalósíthatóság alapján - a nyáron megrendezésre kerülő IV. Kárpát-medencei 

Önkéntes Tűzoltózenekari Találkozóhoz kapcsolódó, zenekarvezetői felkészítő megbeszélést 

is tervezünk, amely pénzügyi hátterét a Népfőiskola Alapítvány fogja biztosítani. A hazai és 

határon túli zenekarok meghívása már szóban előzetesen megtörtént. Röviden ismertette a 

tervezett rendezvényt.  

Pilisszentivánon a Tűzoltó Börze még egyeztetés alatt van, amely május 06-án lett tervbe véve 

a covid előtti tartalommal lenne ismét megszervezve, de még konkrét rendezvényterv nincs. A 

tűzoltóversenyek márciustól már megindultak és folytatódni fognak egészen őszig. 

Valamennyi már ismert időpont a honlapon megtekinthető. Az országos tűzoltó verseny 

Miskolcra lett tervezve, amelyről bővebb tájékoztatást később adnak az érintett szervezők. 

Továbbá Szlovákiában, Merényben június 10-én, Rösch Frigyes halálának 100. évfordulójára 

a sírjánál lenne egy megemlékezés. Ezzel kapcsolatosan rövid tájékoztatást adott a síremlék 

felújításáról.  

Elkészült a MTSZ eddigi tevékenységéről a 10 éves összefoglaló, amelyet meg fog küldeni a 

protokoll szerint, valamint a küldöttgyűlésnek is átad. 

A szakmai nap reményeink szerint szeptember 9-ére lenne megvalósítható, de arra még nincs 

konkrét elképzelés.  

Bélyegkiállítás Tatán júniusban lesz, amelyre van néhány tűzoltó kiállító, mint résztvevő. 

Valamennyi rendezvényt fontosnak tarja egyrészt a közösségépítés, másrészt a szakmai 

elismertség és a hazai, határon túli önkéntes tűzoltók közötti kapcsolatok erősítése érdekében. 

 

A napirendi ponthoz további kérdés észrevétel nem volt, az lezárásra került. 

 

2. napirendi pont: A 2022. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet 

megtárgyalása, illetve elfogadása, valamint annak a Küldöttgyűlés elő terjesztésre 

javaslása. 

 

Elnök: a 2022. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet előzetesen 

kiküldésre került, amelyhez írásbeli észrevétel nem érkezett.  

Elmondta, hogy a gazdálkodás tavaly sem volt egyszerű, számos esetben át kellett tervezni a 

költségeket az áremelkedések miatt. A tartalék képzése, ahogy azt eddig mindig igyekeztünk 

megvalósítani, az idén még nagyobb jelentőséggel bírt, tekintettel arra, hogy még csak most 

vált biztossá a MTSZ 2023. évi támogatása és az elmúlt három hónapot, és még valószínűleg 

a mostanit is, át kell vészelni. Ehhez a Miniszterelnökség által a BM-n keresztül biztosított és 

erre az évre átcsoportosított támogatás is nagy mértékben hozzájárult, de jövőre, csak a saját 

tartalékainkra számíthatunk, ezért idén is fontos lesz annak képzése. A továbbiakban felkérte 

a gazdasági vezetőt hozzászólásra. 
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Gazdasági vezető: a megküldött anyagokhoz hozzátette, hogy a 2022. évi állami támogatás a 

BM felé határidőre megküldésre került. A FB felé is megküldésre kerültek a beszámolók, 

amely testület a holnapi napon fog ellenőrzést végezni. Valamennyi kötelezettségünknek 

időben eleget tettünk, semmilyen késedelmes vagy elmaradt kifizetés nem volt. Ki kell 

emelni, hogy már a tavalyi év is számos áttervezést igényelt az áremelkedések miatt, ami 

elsősorban a rendezvényekhez, az üzemanyag áremelkedés miatt az utazási és szállítási 

költségekhez kapcsolódott. Ez a tendencia sajnos ebben az évben is folytatódik, sok esetben a 

tavaly december tervezett költségek is már most láthatóan – és az árajánlatokat figyelembe 

véve – emelkedni fognak. Ez kihat a Miniszterelnökség által a BM-en keresztül adott egyszeri 

többlet támogatásnak a felhasználására is. Annak a támogatásnak is benyújtottuk a dec. 31-ig 

esedékes beszámolóját. Olyan kiegészítéseket kellett megküldeni, amelyek érinthetik majd a 

megyei/budapesti tűzoltó szövetségek által benyújtandó elszámolásokat is, amelyet a 

Küldöttgyűlésen is ismertetni fog. A beszámoló tartalmát mindenki megismerte, ahhoz sem a 

FB-től, sem mástól észrevétel nem érkezett. 

  

Kelemen Zsolt (BTSZ) elnök: ilyen sikeres éve pénzügyileg nem volt még a MTSZ-nek, 

amelyhez gratulál. Az erre az évre átvitt többlettámogatásnál, ha lehet, javasol egy olyan 

költségfelhasználást, amely a jelen nehéz helyzetben az ÖTE-knek is nyújt segítséget. 

Elmondta, hogy tavaly Dercen település tűzoltóságának (Ukrajna) tudtak biztosítani egy 

kisbuszt az ismert helyzet orvoslása érdekében. Az ÖTE-k vonatkozásában az elektromos 

autók használatát költséghatékonyság végett több helyen is javasolta. 

 

Balog László (ÖTOSZ) elnök: szeretné megdicsérni a szövetségben dolgozó valamennyi 

abban közreműködő munkatársat, akik az MTSZ anyagi függetlenséget meg tudták több év 

után valósítani. Az elnökség és az ÖTOSZ részéről is igyekeztek támogatni azokat a 

döntéseket, amelyek ehhez hozzá tudtak járulni. A tartalék képzését szintén fontosnak tartja, 

bár hozzátette ez az önkormányzati tűzoltóságok tekintetében egyre kivitelezhetetlenebb, Erre 

is kellene valami megoldást találni, mert a költségvetési törvény ettől az évtől átvitelt nem 

tesz lehetővé. 

 

Miakics G. FEB elnök: a beszámolót a holnapi napon fogja a FB ellenőrizni, részére sem 

érkezett a tagoktól érdemi kérdés vagy felvetés. 

 

Elnök: megkérdezte, hogy a 2022. évi beszámolót elfogadja-e az elnökség, illetve javasolja-e 

a Küldöttgyűlés elő terjesztésre? 

 

3/2023 (04.04.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2022. évi gazdálkodási beszámolóját és a közhasznúsági mellékletét 

az abban szereplő 7 006 eFt eredménnyel és 66 579 eFt mérlegfőösszeggel elfogadta, a 

Küldöttgyűlés részére elfogadásra javasolja (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással). 

 

A napirendi pont lezárásra került.  

 

3. napirendi pont: Alapszabály módosítási javaslat az elektronikus szavazásról 

 

Elnök: az Alapszabály módosítási javaslatot annak okán került kiegészítésre, hogy az előző 

évek tapasztalata alapján az elektronikus úton történő szavazásra legyen objektív okok miatt 

lehetőség. 
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Pimper László (LTSZ) alelnök: nem tudja, hogy miután a LTSZ-nél nem mindig ugyanaz a 

tag kerül a MTSZ Küldöttgyűlésébe delegálva, az elektronikus szavazás hogyan fog működni. 

 

Gazdasági vezető: miután először az elnökség kapja meg az aktuálisan döntésre előkészített 

anyagot, ha ilyen eset előfordulna, akkor a LTSZ elnöksége kell felterjessze a tagok névsorát 

a MTSZ részére, a kötelezően előírt adatszolgáltatással. 

 

Elnök: ez a módosítás reményei szerint biztonsági, előre nem látható események kapcsán 

válik csak szükségessé, de ha nincs benne az Alapszabályban, akkor nem lehet alkalmazni 

sem. 

 

További kiegészítés nem érkezett, az elnökség részéről. 

 

Elnök: szavazásra tette fel az Alapszabály Küldöttgyűlés elé terjesztését  

 

4/2023 (04.04.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a Küldöttgyűlés részére elfogadásra javasolja az Alapszabály módosítását (7 

igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

Dr. Hegedűs György: a FB is nézze át az Alapszabály módosítását és javasolja ezt is a 

Küldöttgyűlésre. 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt az elnökség részéről, a napirendi pont lezárásra került. 

 

4. napirendi pont: A 2023. évi módosult költségvetés és munkaterv kiegészítés 

megtárgyalása és elfogadása (írásbeli); 

 

Elnök: a MTSZ módosított 2023. évi költségvetés tervezete előzetesen kiküldésre került, 

amelyhez észrevétel nem érkezett.  Hozzátette, hogy a MTSZ és a megyei/budapesti 

tagszervezetei részére a működéshez biztosított 2023. évi költségvetési támogatás jogszabályi 

elfogadása nem kevés egyeztetés és lobbi eredménye - amelyet már korábban többször is 

említett, hogy önállóan működő szervezetet kellett 2022. nyarától működtetni -, még arra is 

tekintettel, hogy szigorú elvonások léptek életbe.  

Sajnos ez már az ÖTE-k támogatás kiegészítésére nem vonatkozik, ott nem sikerült emelést 

elérni, így annak összege ebben az évben sem növekedett. 

Elmondta, hogy tudja, mennyire kevés a jelenlegi árak miatt az említett támogatás összege, 

ami még a technikai fejlesztések miatt még nehezebb. Ebben az is csak kis szereppel bír, hogy 

egyéb forrásokból tudtak az ÖTE-k beszerzést, fejlesztést végrehajtani.  

Az ÖTE-k nevesítését sikerült a különböző pályázatok során elérni, mert jelenleg ez az a 

forrás, amiben sikeresen tudnak pénzhez jutni. 

Továbbra is célja, hogy az ÖTE-k támogatását emeltesse, amihez a Vécs Pál elnök (Gy-M-S 

MTSZ) által készített felmérést is tovább fogja vinni. 

 

Elnök: ezután a 2023. évi költségtervhez hozzátette többek között, hogy a jelenlegi gazdasági 

helyzet számos módosítást is előre vetíthet, majd felkérte a gazdasági vezetőt kiegészítésre.  

 

Gazdasági vezető: a 2023. évi központi költségvetést elfogadták, illetve annak alapján a BM 

az elemi költségvetését elkészítette, ez alapján készült el a MTSZ költségvetése is.   

Hozzátette, hogy a tervezettnél már jelenleg is jóval magasabb költség várható többek között 

az üzemanyagok árának jelentős emelkedése miatt, valamint ezzel párhuzamosan a 

rendezvények megvalósításánál is figyelembe kell venni mind a szállás, mind az étkezés 

vélhetően jóval magasabb bekerülési költségét. Ez vonatkozik a szolgáltatásokra, bérleti 

díjakra, bérekre is, hiszen az a feladatrendszer, amelyet megkövetelnek a MTSZ-től olyan 
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elvárásokat támaszt a dolgozók részére, amihez elengedhetetlen a legalább megfelelő szintű 

díjazás is.  Továbbá lényegesen magasabb tartalékot is kell képezni, hogy év elején biztosított 

legyen a működésre a fedezet, amíg a következő évi támogatás meg nem érkezik. 

 

Kelemen Zsolt (BTSZ) elnök: az ÖTE-k támogatása legalább 5-6 éve nem változott, ami a 

jelenlegi árak miatt már nem tartható, az állami feladat átvállalása miatt – ami az államnál 

jelentős megtakarítást képez - eddig még soha nem került visszapótlásra az ÖTE-k 

vonatkozásában.  

AZ ÖTE-k felé azt kell képviselni, hogy a források lehető legtöbb helyen legyenek 

kihasználhatóak, milyen olyan lehetőségek vannak, amit a MTSZ által tudnánk feléjük tovább 

küldeni. 

 

Pimper László (LTSZ) alelnök: nagyon nagy problémának látja, hogy a működés esetleg 

pályázattól függjön, a garanciát erre a normatív támogatás biztosítja, amelyre leginkább lehet 

érvelni, annak érdekében, hogy az ÖTE-k támogatását megemeljék. 

Pontosító kérdése, hogy a költségvetési terv elkészítésénél az árajánlatok már mostani 

megkérése is szükséges vagy az csak a konkrét esemény kapcsán kell beszerezni. 

 

Gazdasági vezető: az árajánlatok bekérése csak a beszerzés, szolgáltatás igénylés előtt 

szükséges, jelenleg a rendelkezésre álló összegeket kell feltüntetni, de ha már rendelkezésre 

állnak ajánlatok, akkor egyszerűbb a költségtervet összeállítani. 

 

Balog László (ÖTOSZ) elnök: milyen olyan fórumra gondolt Kelemen alelnök úr, ahol az 

adott pályázat kapcsán fel lehet tenni kérdést. mert ő nem ismer olyan helyet, ahol ezt meg 

lehet tenni; 

 

Kelemen Zsolt (BTSZ) elnök: olyan képviselőket, egyéb döntéshozót kell megtalálni, aki 

ebben tud segítséget nyújtani. 

 

Balog László (ÖTOSZ) elnök: jelenleg nem ismer olyan lehetőséget, amivel tudna tartalékot 

képezni, nincs olyan fórum, ahol ebben a témában lehet eredményt elérni. 

 

Pimper László (LTSZ) alelnök: ahol épp lehetőség van, ott valóban lehet lobbizni, de össze 

kell állítani olyan anyagot, amit közösen tudna képviselni valamennyi tagszervezet. 

 

Elnök: a most átadott 10 éves kiadványban ezek az üzenete megtalálhatóak. 

 

A költségtervhez további kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

A munkaterv kiegészítéshez, amely a rendezvényterv kiegészítését tartalmazza, kérdés, 

hozzászólás nem volt. 

 

Elnök: szavazásra tette fel a 2023. évi módosult költségvetés és munkaterv kiegészítés 

elfogadását. 

 

 

5/2023 (04.04.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2023. évi költségvetési tervét és a 2022. december 08-án elfogadott 

Munkatervének a rendezvényterv rész kiegészítését (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) 

elfogadta 

 

Ehhez a napirendi ponthoz nem volt hozzászólás, lezárásra került. 
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5. napirendi pont: Egyebek  

 

Elnök: a pályázatok témakör időközben már megbeszélésre került. A kiadvánnyal 

kapcsolatosan, amit ki is osztott az elnökségnek, hozzátette, hogy ebből 250 db készült, 

amihez a Miniszterelnökség miniszterelnöki megbízottját felkérte köszöntőre, amely 

megjelenés után eljuttatásra kerül az ÖTE-k részére. Külön megköszönte Heizler György nyá. 

tű. ezredes, SMTSZ elnök úrnak a hathatós közreműködést a kiadvány összeállításában, 

elkészítésében. 

Adatszolgáltatás témakörben majd a küldöttgyűlésen lesz bővebb szó. 

Vármegyék elnevezése témakörben tájékoztató került a honlapra, amely alapján azt a 

következő megyei Alapszabályuk módosításában lesz célszerű megoldani. 

Repterek tűzvédelme: az idei évben szükséges lesz a reptereknek a tűzvédelmi biztosítását 

megoldani. Ehhez kért egy külsős szakértői anyagot, hogyan tudnak pl. a nem hivatásos 

tűzoltóságok ebben közreműködni. 

Ismertette a BM által Budapesten a Városligetben tervezett Rendőr- Tűzoltó Nap idejét. 

Súlyadó témakörben felkéri Heizler György nyá. tű. ezredes, SMTSZ elnök hozzászólását, 

amelyben tavaly volt kezdeményezés, de sajnos nem lett eddig eredménye. 

 

Heizler György nyá. tű. ezredes, (SMTSZ) elnök: a tavalyi évben már megkezdett 

kezdeményezést próbálta tovább gondolni, amelyhez a jogszabályi hátteret átnézve arra jutott, 

hogy tűzoltó járműre nem jár, de egyesületi járműre jár a kedvezmény. Ennek alapján kell az 

ÖTE-k vonatkozásában az adómentességet kérni. 

Minden járműre, ami az ÖTE-k tulajdonában van és nem volt adóköteles jövedelme az adott 

évben, akkor jár az adómentesség.  

 

Az elnökség a súlyadóval kapcsolatos kezdeményezéseikről a tapasztalataikat megvitatta. 

 

Elnök: a köztestületté válásról csak kiegészítette, hogy az elmúlt években több kísérletet tett 

ennek érdekében, de ahogy azt már számtalanszor elmondta, nem ért el eredményt. Az 

elkövetkezőkben is fogja kezdeményezni az OKF-vel a további tárgyalásokat, a szakmai 

párbeszédet, amivel ebben a témakörben előbbre lehet jutni. 

 

A kiadvánnyal kapcsolatosan jelezte, hogy az a honlapra már részenként fel is került, de 

egyben is fent lesz a MTSZ honlapján. 

 

Megkérdezte, hogy kinek van még az egyebekhez hozzászólása? 

 

 

Varga András (BAZMTSZ) elnök: ismeretei szerint a vármegyei önkormányzatoknak van 

pályázat figyelő és pályázat író szervezeti egysége, akik ha kell, kedvező feltételekkel tudnak 

információt adni a megyében megjelenő pályázatokról és a pályázat írásában is tudnak 

segíteni. 

Elkezdte megszólítani az országgyűlési képviselőket, van sikerélménye is, de valóban nagyon 

sok energiát kell belefektetni a siker elérése érdekében.  

Két versenyt vállat be B-A-Z MTSZ, az egyik a kismotorfecskendő verseny egyik fordulója, 

ahová szeretettel látja az azon részt venni kívánókat. A másik az országos tűzoltó verseny, 

amelyhez már tavaly megkezdődött és ebben az évben a konkrét szervezés folyik. 

 

Balog László (ÖTOSZ) elnök: lesz-e más egyéb a repterekkel kapcsolatos tűzvédelmi 

témában valami újabb tájékoztató a küldöttgyűlésen kívül, de lehet akár a honlapon is 

megjelentetni írásban. 
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Dr. Hegedűs György: szerződése van a Budapesti Polgárőr Szövetségnek pl. az átjátszó 

állomásokkal a rendszeres ellenőrzésekre, amely esetleg alap is lehet a repterekkel 

kapcsolatos egyeztetésre. 

 

Elnök: Sajnos olyan, országos repterek szövetsége nincs, akivel lehetne pl. a MTSZ-nek 

szerződést kötni, ezért volna megoldás az ÖTE-kel egyénileg együttműködést kötni, 

valamilyen ellenszolgáltatás fejében.  

 

Schaffer László versenybizottság vezető: lezajlott már a Kapocs Kupa, folyamatban van az 

országos tűzoltóverseny és a versenybírói felkészítés előkészítése. Összeállt az információs 

anyag, amely egyeztetés alatt van.  Rövid tájékoztatást adott a felkészítés programjáról. 

 

Több hozzászólás, kérdés nem volt. 

 

Elnök megköszönte az együttműködést az elnökségi ülést bezárta 12.35-kor. 

 

Kmf. 

 

 

 

 


